

Kallelse till Styrelsemöte för Svenska Arkeologiska Samfundet

Tid: 23 augusti 2021 kl. 17-18:30

Plats: Zoom

Närvarande: Mikael Eboskog (ordförande), Lars Ersgård, Gustav Wollentz, Åsa Larsson, Sophie Bergerbrant, Jenny Nord, Peter Holmblad, Frida Holmblad, Tom Wennberg (sekreterare)

Dagordning:

§1. Mötet öppnas

§2. Godkännande av dagordningen

Dagordningen godkändes

§3. Val av mötessekreterare och justeringsperson

Sekreterare: Tom Wennberg

Justerare: Gustaf Wollentz

§4. Godkännande av föregående mötesprotokoll

Föregående protokoll skickas ut till medlemmarna. Mikael Eboskog konstaterade att vi är fler i styrelsen än vad stadgarna tillåter.

§5. Information från CSA

Sophie: Sidan är uppe och vi får ut väldigt fin statistik.

Gustav Wollentz: Eddy förlag sköter nu distributionen för oss. Eddy förlag har en hemsida där man kan köpa äldre utgåvor mm.

§6. Ekonomi

Mikael Eboskog: Vi har inte fått firmatecknare. Det löses inom kort. Inget övrigt att informera

§7 Planering av aktiviteter, ärenden

Mikael Eboskog: Mikael och Ingrid Berg kommer att besöka Riksantikvarieämbetet och Riksantikvarien snart. Grunden blev att hellre diskutera få ämnen än flera. Exempel på ämnen är:

Grävning pågår

Vikten av uppdragsarkeologi och forskningsarkeologi

Övergången från studier till yrkesverksam arkeologi

Kolla stadgarna vad vi skall fokusera på. Fokus på yrkesverksamma arkeologer.

Vikten av vår roll som oberoende aktör och hur det kan utvecklas.

Samfundets klassiska roll som remissinstans som inte företräder en speciell intressegrupp.

Sedan gled diskussionen ut i en bredare diskussion som handlade om Samfundet och vad vi skall göra med denna plattform. Kunskapsunderlag, inventeringar och kunskapsläge är viktiga frågor för arkeologisverige. Det diskuterades även vikten av att få med akademien i de mera praktiska frågorna. Fokus på aktuella frågor som klimatförändringar och hur vi kan medverka där.

Enkät skall tas fram kring bristfällig kunskapsinformation och kunskapsluckor. Den sammanställs av Mikael Eboskog, Jenny Nord och Jhonny Therus. Enkäten skall skickas ut till arkeologiska aktörer och aktörer som påverkar arkeologin (tex Skogsstyrelsen mm).

Fornlämningsbegreppet och hur det skall hanteras diskuterades. Ett exempel är slagfält som innehåller fynd med inte fasta lämningar (?). Torplämningar och andra yngre lämningar yngre än 1850 är en annan kategori som kan var djup förankrad i en bygd men inte har något juridiskt skydd.

§8 Uppföljning av aktiviteter, ärenden

Sophie Bergerbrant skall se över Samfundets arkiveringsrutiner.

§9 Rapportpriset Den gyllene skärsleven

Påminn Sven Kalmring att vi måste få ut information om årets pris. Förra året publicerade vi första teasern i oktober månad. Men vi bör komma ut tidigare i år.

§10 Gjallarhornet

Per Nilsson mejlade in och påpekade att det inte kommit in några bidrag. Föreslår ett dubbelnummer för nästkommande nummer.

§11 Övriga ärenden

Mikael konstaterade att vi är ett par för många i styrelsen. Men det är en fråga för årsmötet.

Gustav Wollentz tar över stipendiearbetet efter Åsa Berggren

§12 Facebook och hemsidan

Det rullar på bra. Gustav Wollentz vill gärna ha bidrag från flera för att få en bredare profil på sidan.

§13 Övriga frågor

Jhonny Therus vill ha en lite historisk odyssey över Samfundets historia. Det finns en historisk sammanställning från tidigt 2000-tal på Samfundets hemsida.

Nästa möte i 8 november 2021



Mötesordförande: Mikael Eboskog



Mötessekreterare: Tom Wennberg



Justeringsperson: Gustaf Wollentz